
Verslag kennisbijeenkomst 10 februari 2022 

Alle 35 AMR’s, DJI en UWV zijn uitgenodigd voor deze bijeenkomst die via Webex heeft 
plaatsgevonden. Vanuit Uitvoering Van Beleid waren aanwezig: Veena Balgobind (voorzitter), 
Gerard Slotema, Andrej Vajner, Asma Moulloghe, Michelle van Wissen, Caroline de Ruiter en Annet 
Bek. Vanuit de beleidsdirectie PDV was Hilde de Boer aanwezig. 

Veena Balgobind opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  
Ook stelt ze de drie accounthouders voor die samen betrokken zijn bij alle AMR’s: Asma Moulloghe, 
Michelle van Wissen en Caroline de Ruiter 
De agenda die vorige week is verstuurd is enigszins aangepast, we beginnen met een toelichting 
door Hilde de Boer over het proces rondom ESF+. 
 
Nadat ze zich heeft voorgesteld, geeft Hilde aan dat de partnerschapsovereenkomst 22 december 
2021 is ingediend bij de EC. Zij hebben nog geen besluit genomen maar er is goed contact tussen 
de partijen. Het programmadocument moet als gevolg van deze indieningsdatum op 22 maart 
2022 worden ingediend. 
In dit programmadocument worden drie thema’s benoemd: Actieve inclusie voor kwetsbare 
werkenden en werkzoekenden, voedselhulp en sociale innovatie. 
 
De regeling van de EC ziet er voor AMR anders uit dan in de huidige periode en dat heeft onder 
andere betrekking op de definitie van actieve inclusie. In de vorige programmaperiode werd onder 
actieve inclusie verstaan dat er activiteiten werden uitgevoerd voor de kwetsbare groep 
werkzoekenden. Hiermee kon de iedereen die langer dan zes maanden in de bijstand zat worden 
geholpen met ESF-middelen. In ESF 2014-2020 is dit ingevuld door arbeidstoeleidingsactiviteiten 
te subsidiëren voor deze groep. 
 
Binnen ESF+ is het begrip actieve inclusie verbonden met het type activiteiten dat wordt 
uitgevoerd. Het moet gaan om het aanbieden van integrale trajecten, dus breder dan alleen 
arbeidstoeleiding. Op dit moment lopen de gesprekken met de EC en vertegenwoordigers van 
gemeenten nog om te bepalen wat dit betekent voor aanvragers. Duidelijk is in ieder geval dat 
gemeenten verplicht een deel van hun budget moeten inzetten op actieve inclusie, het overige zou 
op arbeidstoeleiding kunnen worden ingezet.  Wel is bekend dat 25% van totale budget van ESF+ 
naar Actieve Inclusie gaat, dat is ongeveer € 100 miljoen, voor de hele programmaperiode. 
 
Daarnaast zijn nog gesprekken gaande over de doelgroepen die bereikt worden met ESF+ 
middelen. Mogelijk wordt een deel van de middelen geoormerkt voor statushouders en mensen 
met een migratieachtergrond. 
 
Hilde gaat er nu van uit dat het tijdvak ESF+ voor de gemeenten niet half mei opengesteld wordt 
maar wel snel na de zomer. Voor de aanvragen van de pro-vso-scholen komt wel een tijdvak voor 
de zomer zodat die projecten aansluiten op de huidige projecten en kunnen starten bij aanvang 
van het schooljaar 2022-2023. 
 
Kristian Coppoolse van AMR Zeeland vraagt of het programma gedeeld kan worden nadat dit is 
ingediend bij de ED. Hilde geeft aan dat een conceptprogramma kan worden gedeeld  als er een 
akkoord is van de programmeringsstuurgroep. Na een formeel akkoord van de EC zal UVB het 
programma publiceren. 

Jeroen van de Berkmortel van de gemeente Helmond vraagt of er rekening wordt gehouden met de 
periode tussen het bekendmaken van de regeling en het openstellen van het tijdvak. Hilde geeft 
aan dat als hierover meer bekend is, we die info zullen delen. 
 
Vanuit Kristian Coppoolse komt de vraag of de planning of het spoorboekje gedeeld kan worden. 
Volgens Hilde is dat op dit moment nog te vroeg maar naar verwachting in het 2e kwartaal kan dit 
gedeeld worden. 
 



Hilde vraagt aan de AMR’s of zij zorgen dan wel aandachtspunten hebben waar rekening mee kan 
worden gehouden. Anton Wijkhuis van de gemeente Leeuwarden vraagt of aansluiting kan worden 
gezocht bij de inburgeringswet: activiteiten die je uit moet voeren voor inburgeringswet zijn dan 
subsidiabel. Dit zou wel kunnen vanuit de EC, maar het ligt uiteindelijk aan de nationale regeling. 
Diverse AMR’s geven aan dat het subsidiëren van integrale dienstverlening een grote wens is. 
 
André Oord van de gemeente Leeuwarden vraagt of VCV blijft bestaan in ESF+. Gerard Slotema 
beantwoordt dat het de bedoeling is dat de SCO voor casemanagement daarvoor in de plaats komt. 
Maar deze SCO moet nog goedgekeurd worden door de EC. 
 
In ESF+ wordt het subsidiepercentage waarschijnlijk op 40% gesteld. 
 
Dave Khouw van de Kenniskamers vraagt aandacht voor de eisen rondom publiciteit en het A3-
affiche in de nieuwe programmaperiode. 
 
Jeroen van de Berkmortel wil graag dat vaststaande data en beleidskeuzes gedeeld worden. Hij 
vraagt zich af of er voldoende tijd zal zitten tussen het publiceren van de regeling en het openen 
van een tijdvak bv. voor het doen van een aanbesteding? Het gaat hier om een periode van enkele 
maanden. 
 
Hilde nodigt de regio’s uit om mee te denken over hoe de ESF-gelden het beste kunnen worden 
ingezet en naar welke groepen deelnemers de voorkeur van de AMR’s uitgaat. 
 
Greta Knol van de gemeente Breda geeft de tip om te kijken naar de veranderingen in sociaal 
domein. De integrale dienstverlening die nu vaak wordt uitgevoerd sluit niet aan op de huidige 
ESF-verantwoordingsmethodiek. 
 
Voor het eenvoudiger maken van de verantwoording van de ESF-projecten worden in ESF+ hopelijk 
vier Simplified Cost Options (SCO) ingezet: 
- Voor de Vso-pro-scholen: een vast bedrag per leerling per schooljaar (wordt nu al gebruikt in 

REACT-EU); 
- Voor DJI: een vast bedrag per dag per deelnemer (wordt nu al gebruikt in REACT-EU); 
- Voor casemanagement: een vast bedrag per maand per deelnemer; 
- Voor jobcoaching: een vast bedrag per deelnemer voor een half jaar jobcoaching; 
Voor de laatste twee moet nog goedkeuring komen van de EC, maar dan zullen deze SCO’s 
gebruikt worden in ESF+.  
 
Veena dankt Hilde voor haar toelichting en geeft Gerard Slotema het woord voor REACT-EU. 
 
ESF+ is naar achter geschoven doordat REACT (als gevolg van COVID) tussendoor is gekomen. 
REACT heeft tijdvakken (gehad) voor zowel pro-vso, gemeenten, DJI als sectoren. Aangezien voor 
REACT een extra € 60 miljoen beschikbaar is gekomen is in eerste instantie een extra tijdvak voor 
sectoren opengesteld. Dit tijdvak staat open tot medio maart. Na sluiting van het tijdvak zal 
bekeken worden of er nog geld beschikbaar is en hoe dit geld besteed kan worden. Hierbij wordt op 
dit moment gedacht aan het verlengen van de gemeenteprojecten en/of het verhogen van het 
subsidiepercentage. Dit allemaal omdat het in ieders belang is om de ESF-middelen zo goed 
mogelijk te besteden. 
 
Ronald Koenen van de gemeente Alkmaar heeft signalen gehoord dat aanvragen voor REACT-
sectoren niet gehaald worden, is dat bekend bij SZW? Gerard geeft aan deze signalen nog niet 
gehoord te hebben. 
 
Het nieuwe programma ESF+ moet ingaan op aansluiting van REACT, geldt niet alleen voor de 
scholen en gemeente-aanvragen maar ook voor sectoren. 
Volgens Mindy Bax van gemeente ’s Hertogenbosch realiseren sommige projecten volledig binnen 
de huidige projectperiode en willen die niet wachten op de projecten die wellicht verlengen om te 
starten met ESF+. Gerard geeft aan dat het niet de bedoeling is dat ESF+ pas opengesteld wordt 
als REACT is afgelopen. 



 
Cor de Jong van de gemeente Den Haag wijst er op dat de middelen voor scholen per schooljaar en 
de middelen voor gemeenten per kalenderjaar zijn en vraagt zich af of dat gelijk getrokken wordt 
als ESF+ start per 1-1-2023. Betekent dat dat een half schooljaar verantwoord moet worden? 
Andrej Vajner antwoordt hierop dat de verlenging vanuit REACT alleen voor gemeenteprojecten zal 
zijn om de realisatie zo hoog mogelijk te krijgen. ESF+ kan dan met het nieuwe schooljaar starten. 
Overigens betekent dit ook dat de starttijden in ESF+ per AMR kunnen wisselen. 
 
Annelies Klopstra van RBO vraagt of een verlenging van de projectperiode in samenhang moet 
worden gezien met het verhogen van het budget? Nee, dat staat los van elkaar 
 
Cor de Jong vraagt hoe UVB in de controles omgaat met het feit dat er door COVID-19 minder 
reguliere contactmomenten met cliënten zijn geweest. Andrej Vajner licht toe dat bij de VCV- 
controle op prestatie nog steeds gekeken zal worden naar een contactmoment vóór en een 
contactmoment ná het peilmoment. En als dat geen reguliere contacten zijn maar bv app-contact, 
is dat ook contact dat opgenomen dient te worden in systeem. Cor geeft aan dat er niet uit onwil 
minder is gerapporteerd, maar door COVID-19. 
 
Diverse aanvragers geven (via de chat) aan dat het verhogen van het subsidiepercentage naar 
100% veel zou oplossen in termen van realisatie binnen de huidige projectperioden. 
 
Na een korte pauze wordt de bijeenkomst vervolgd met een aantal mededelingen: 

• Als reactie op de uitnodiging voor dit overleg hebben een aantal mensen gereageerd 
dat ze bv. een andere functie hebben. Let er op dat in die gevallen wel de juiste 
personen in het e-portaal staan. 

• In maart zal het evaluatie-onderzoek voor REACT starten. Op dit moment worden de 
offertes van de diverse partijen beoordeeld en is dus nog niet bekend wie het 
onderzoek gaat doen maar de start is voorzien voor maart. Dan worden de AMR’s weer 
benaderd om mee te doen aan die evaluatie. 

 
Daarna is het woord aan Andrej Vajner die allereerst toelicht dat de afgelopen week en komende 
weken de nieuwe accounthouders contact hebben gezocht of nog zoeken om 
kennismakingsgesprekken te houden met alle AMR’s. 
 
Daarna licht hij toe dat voor het indienen en controleren van de REACT-EU-einddeclaraties een 
strikt tijdspad geldt aangezien het complete programma ESF 2014-2020 moet worden afgerekend 
en afgesloten (closure). Daarom zullen in de kennismakingsgesprekken de volgende vraagpunten 
in ieder geval aan de orde komen: 
 

• Is het mogelijk delen van de controle naar voren te halen, bv aanbesteding of check op 
caseloadlijsten (afhankelijk van controle-capaciteit) 

• Wat is de verwachte realisatie van de projecten? 
• Zijn er administratieve aandachtspunten waar in de controle rekening mee moet worden 

gehouden (bv nieuwe registratiesystemen) 
 
Het tijdspad van de closure ziet er als volgt uit (zonder eventuele verlengingen): 

• REACT EU AMR: projectperiode t/m 30 juni 2022, einddeclaraties uiterlijk 30 september 
2022; 

• REACT-EU Vso-pro: projectperiode t/m 31 juli 2022, einddeclaraties uiterlijk 31 oktober 
2022; 

• REACT-EU DJI, sectoren en UWV: einddeclaraties en eindcontroles medio 2023; 
• Definitieve rapporten moeten afgerond zijn in het 1e kwartaal 2024 (harde deadline); 
• Daarna controles AA en opstellen eindverantwoording in 1e kwartaal 2025. 

 
Dit betekent voor aanvragers: 

• Geen uitstel voor het indienen van de einddeclaratie 
• Maximale termijn voor de reactie op controlebevindingen is vijf dagen  
• Geen uitstel voor de reactietermijn van 14 dagen op het conceptrapport 



 
Cor de Jong merkt terecht op dat het verlengen van de looptijd betekent dat de einddeclaraties drie 
maanden later ingediend moeten worden. De deadlines voor de closure verschuiven echter niet. 
 
Mindy Bax vraagt zich af wat er gebeurt met de Vso-pro-projecten als deze onderrealiseren want 
verlengen is geen mogelijkheid. Andrej Vajner geeft aan dat onderrealisatie uit het schooljaar 
2020-2021 mogelijk wordt overgeheveld naar het schooljaar 2021-2022 of dat mogelijk het  
subsidiepercentage wordt opgehoogd. 
 
Nadat Veena iedereen heeft uitgenodigd om verdere opmerkingen/wensen/suggesties te mailen 
naar Annet (abek@minszw.nl) of aan te kaarten bij de accounthouder van de AMR, dankt ze alle 
aanwezigen en sluit de vergadering. 
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